

Press Release

Rome, August 18, 2025

Med-Logix SRL Teams-Up with University Hospital Zurich, Radiation Oncology Clinic to Introduce Advanced ALBA Hyperthermia Treatment for Advanced Cancer Care

Med-Logix SRL, a leading innovator in medical technology based in Rome, is proud to announce that the University hospital in Zurich, Switzerland has placed an order for the installation of an ALBA ON4000D Multi-Depth Hyperthermia system. This state-of-the-art system will enable advanced Thermoradiotherapy, the combination of Radiotherapy with Hyperthermia, significantly enhancing cancer treatment capabilities and effectiveness. The first patients are set to benefit from this therapy starting September 2025.

Hyperthermia, which involves heating tumor tissue to increase the effectiveness of radiation treatment, has shown relevant success in improving outcomes for some cancer patients. The ALBA ON4000D system offers precise, multi-depth heating, making it a powerful tool in the fight against tumors such as breast, head and neck, sarcomas of the extremities and more.

Prof. Matthias Guckenberger, Chairman of Radiation Oncology at University Hospital Zurich, emphasized the importance of this advancement:

"Hyperthermia is a valuable component of comprehensive cancer care, enhancing the efficacy of radiation therapy while minimizing side effects especially in the reirradiation situation or in patients who are not suitable for adding chemotherapy to radiotherapy. The integration of a multi-depth hyperthermia system into our clinic represents a significant step forward in personalized oncology, allowing us to offer our patients all advanced treatment options available. We are proud to bring this innovative technology to our center."

This partnership underscores Med-Logix SRL's commitment to advancing oncology care through cutting-edge solutions. The ALBA ON4000D system's precision and adaptability make it an invaluable addition to modern radiation oncology departments, aligning with the growing demand for multimodal cancer therapies.

About Med-Logix SRL

Med-Logix SRL is a Rome-based medical technology company specializing in innovative solutions for radiation oncology and hyperthermia. With a focus on research-driven advancements, Med-Logix collaborates with leading medical institutions worldwide to improve cancer treatment outcomes.

www.albahyperthermia.com

About the Clinic for Radiation Oncology at University Hospital

The Clinic for Radiation Oncology is a premier center for cancer treatment and research, renowned for its expertise in advanced radiotherapy techniques. Under the leadership of Prof. Matthias Guckenberger, the clinic is at the forefront of integrating novel therapies to optimize patient care.

<https://www.usz.ch/en/departement/radiation-oncology/>

For media inquiries, please contact:

Rolf Staehelin

Staila Polaris MedTech GmbH

+41 79 431 94 65

rolf.stahelin@stailamedtech.ch

www.albahyperthermia.com

Pressemitteilung

Rom, 18. August 2025

Med-Logix SRL begleitet die Radioonkologische Klinik des Universitätsspitals Zürich bei der Umsetzung innovativer ALBA Hyperthermie-Technologie für noch wirksamere Krebstherapien

Med-Logix SRL, ein Innovationsführer in der Medizintechnik mit Sitz in Rom, freut sich bekannt zu geben, dass das Universitätsspital in Zürich, Schweiz, einen Auftrag für die Installation eines ALBA ON4000D Multi-Depth-Hyperthermie-Systems erteilt hat. Dieses hochmoderne System wird eine fortschrittliche Thermoradiotherapie, die Kombination von Strahlentherapie und Hyperthermie, ermöglichen und die Möglichkeiten und die Wirksamkeit der Krebsbehandlung erheblich verbessern. Die ersten Patienten sollen ab September 2025 von dieser neuen Therapie profitieren.

Die Hyperthermie, bei der Tumorgewebe erhitzt wird, um die Wirksamkeit der Strahlenbehandlung zu erhöhen, hat bemerkenswerte Erfolge bei der Verbesserung der Ergebnisse für Krebspatienten gezeigt. Das ALBA ON4000D-System bietet eine präzise Erwärmung von oberflächlichen und mitteltiefen Tumoren und ist damit ein leistungsstarkes Werkzeug im Kampf gegen Tumore wie Brust, Kopf und Hals, Sarkome der Extremitäten und mehr.

Prof. Matthias Guckenberger, Leiter der Radioonkologie am Universitätsspital Zürich, betonte die Bedeutung dieser Weiterentwicklung:

"Hyperthermie ist ein wichtiger Bestandteil einer umfassenden Krebsbehandlung, da sie die Wirksamkeit der Strahlentherapie erhöht und gleichzeitig Nebenwirkungen minimiert. Die Integration eines Multi-Depth Hyperthermie Systems in unsere Klinik ist ein bedeutender Schritt in der personalisierten Onkologie, um unseren Patientinnen und Patienten die modernsten Behandlungsmöglichkeiten anbieten zu können. Wir sind stolz darauf, diese innovative Technologie in unser Zentrum zu bringen."

Diese Partnerschaft unterstreicht das Engagement von Med-Logix SRL, die onkologische Versorgung durch innovative Lösungen voranzutreiben. Die Präzision und Anpassungsfähigkeit des ALBA ON4000D-Systems machen es zu einer unschätzbaren Ergänzung für moderne radioonkologische Abteilungen und entsprechen der wachsenden Nachfrage nach multimodalen Krebstherapien.

Über Med-Logix SRL

Med-Logix SRL ist ein in Rom ansässiges Medizintechnikunternehmen, das sich auf innovative Lösungen für die Radioonkologie und Hyperthermie spezialisiert hat. Mit dem Fokus auf forschungsgetriebene Fortschritte arbeitet Med-Logix mit führenden medizinischen Einrichtungen weltweit zusammen, um die Ergebnisse der Krebsbehandlung zu verbessern.

www.albahyperthermia.com

Über die Klinik für Radioonkologie am Universitätsklinikum

Die Klinik für Radioonkologie ist ein führendes Zentrum für Krebsbehandlung und -forschung, das für seine Expertise in fortschrittlichen Strahlentherapietechniken bekannt ist. Unter der Leitung von Prof. Matthias Guckenberger ist die Klinik führend bei der Integration neuartiger Therapien zur Optimierung der Patientenversorgung.

<https://www.usz.ch/fachbereich/radio-onkologie/>

Für Medienanfragen wenden Sie sich bitte an:

Rolf Stähelin

Staila Polaris MedTech GmbH

+41 79 431 94 65

rolf.stahelin@stailamedtech.ch

www.albahyperthermia.com

MED-LOGIX S.R.L

c/o ABT Treuhandgesellschaft AG
Seestrasse 352, 8038 Zürich, Schweiz www.albahyperthermia.com
CHE-464.835.570 MWST- R.E.A Roma n 1234801

